



Shaikh Abdulla bin Khalifa Al Khalifa

Najla M. Al Shirawi

SICO ANNOUNCES BD 1.34 MILLION OPERATING PROFITABILITY FOR FIRST QUARTER OF 2016

- **NET LOSS OF BD 293 Thousand**

Manama, Kingdom of Bahrain – 10 May 2016: Securities & Investment Company (SICO), licensed by the Central Bank of Bahrain as a conventional wholesale bank, announced today its financial results for the first quarter of 2016.

Operating income for the first three months of the year totalled BD 1.34 million compared with BD 2.99 million for the corresponding period in 2015, a decrease of 55 percent reflecting the challenging markets environment during the first quarter of 2016. Total operating expenses, which include staff overheads, general administration and other expenses (excluding impairments of BD 381 thousand), reduced to BD 1.38 million from BD 1.48 million a year earlier as part of the Bank's prudent policy. SICO reported a net loss of BD 293 thousand for the quarter compared with a net profit of BD 1.41 million for the first three months of 2015. Basic earnings per share reduced to Bahraini fils -0.68 from 3.29 fils a year earlier.

Interest income increased by BD 225 thousand (1Q15: BD 155 thousand) while brokerage and other income stood at BD 519 thousand (1Q15: BD 545 thousand). Net fee and commission income reduced to BD 604 thousand (1Q15: BD 724 thousand). Net investment income for the quarter was a negative BD 10 thousand compared with a positive contribution of BD 1.57 million for the first quarter of 2015, with the proprietary book performance being affected by the global market sell-off from January to mid-February.

Assets under management increased to BD 335.16 million (US\$ 889.02 mn) from BD 332.34 million (US\$ 881.54mn) at the end of the previous year, illustrating clients' confidence in SICO's ability to deliver outperformance in all market conditions. Assets under custody with the Bank's wholly-owned subsidiary – SICO Funds Services Company (SFS) – dropped marginally to BD 1.65 billion (US\$ 4.38bn) from BD 1.70 billion (US\$ 4.5bn) at the end of the previous year.

As at 31 March 2016, total balance sheet footings stood at BD 111.35 million compared with BD 112.77 million at the end of 2015. SICO continued to maintain a strong capital base, ending the period with shareholders' equity of BD 55.73 million (end-2015: BD 58.44 million), with the reduction due to the payment of FY2015 dividends during the first quarter of 2016. Taking a defensive stance, SICO's exposure to certain asset classes and geographies were reduced with available-for-sale securities at the end of March 2016 standing at BD 25.15 million (end-2015: BD 30.24 million); while investments at fair value through profit or loss were BD 9.72 million (end-2015: BD 14.26 million).

Commenting on these results, Shaikh Abdulla bin Khalifa Al Khalifa, Chairman of Securities & Investment Company, said: "Despite an extremely challenging start to the year, SICO was successful in maintaining operating profitability for the first quarter of 2016, with fee-based business lines showing resilience in the face of the downturn in regional capital markets. Our outlook remains cautious in the short- to medium-term, with oil prices and markets continuing their recovery trend from mid-February."

Putting the Bank's first quarter results into context, Chief Executive Officer, Ms. Najla Al Shirawi, explained: "The first quarter witnessed adverse market conditions, with pressure on market liquidity, sharp volatility in oil prices, and continued uncertainty linked to monetary policies in developed markets, leading to a flight to safety by

investors affecting asset prices. Accordingly, SICO has remained focused on capital preservation and cost control, while adhering to its strict policy in risk controls and taking impairment on GCC equities positions under our AFS portfolio, which resulted in the Bank taking a modest loss for the quarter.”

“SICO’s core business lines took advantage of the new market dynamics, creating more opportunities that are beneficial to our clients. Brokerage revenues were less impacted in comparison to the 35 per cent year-on-year drop in average traded value of shares for GCC markets in the first quarter; while assets under management maintained their growth trend during the period. Corporate Finance was particularly busy, with major transactions including the issuance of capital securities by BBK, and the share swap offer by Gulf Hotels Group to shareholders of Bahrain Tourism Company,” Ms. Al Shirawi pointed out.

- *Ends* -

About Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis
Head of Corporate Communications
Securities & Investment Company (SICO)
Direct Tel: (+973) 1751 5017
Email: nadeen.oweis@sicobahrain.com



السيدة نجلاء محمد الشيراوي

الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة

سيكو تعلن عن 1.34 مليون دينار أرباحاً تشغيلية

و خسارة صافية 293 ألف دينار بعد خصم مخصصات الأضمحلال للربع الأول

المنامة، مملكة البحرين، 10 مايو 2016: أعلنت شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)، وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، عن نتائجها المالية للربع الأول من سنة 2016.

حيث بلغ الدخل التشغيلي للأشهر الثلاثة الأولى من السنة 1.34 مليون دينار بحريني، منخفضاً بنسبة 55% عن السنة السابقة حيث كان 2.99 مليون دينار بحريني في نفس الفترة من سنة 2015 و يعود السبب الرئيسي في ذلك الى تحديات المناخ الاقتصادي التي شهدتها الأسواق في الربع الأول من سنة 2016. أما إجمالي النفقات التشغيلية، والتي تشمل نفقات الموظفين والمصاريف الإدارية والمصاريف الأخرى (باستثناء النفقات الناتجة عن مخصصات إضمحلال الاستثمارات المتاحة للبيع والتي بلغت 381 ألف دينار بحريني) فقد انخفضت لتصل قيمتها إلى 1.38 مليون دينار بحريني من 1.48 مليون دينار بحريني في نفس الفترة من السنة السابقة، مما يعكس جودة السياسة الحكيمة و المنضبطة التي يتبعها البنك في إدارة تكاليفه. هذا وقد أعلن البنك عن خسارة صافية للربع الأول قدرها 293 ألف دينار بحريني بعد احتساب مخصصات لأضمحلال الاستثمارات المتاحة للبيع مقارنةً بأرباح صافية بلغت 1.41 مليون دينار بحريني لنفس الفترة من السنة السابقة. كذلك بلغت خسارة السهم 0.68 فلس للسهم مقارنةً مع ربحية للسهم بلغت 3.29 فلس للربع الأول من السنة السابقة.

إلى جانب ذلك، ارتفعت إيرادات الفوائد إلى 225 ألف دينار بحريني في الربع الأول من سنة 2016 مقابل 155 ألف دينار بحريني لنفس الفترة من السنة الماضية و بلغ الدخل من الوساطة والمصادر الأخرى 519 ألف دينار بحريني مقابل 545 ألف دينار بحريني لنفس الفترة من السنة الماضية ؛ كما تراجع صافي الدخل من الرسوم و العمولات إلى 604 ألف دينار بحريني مقارنةً بما مجموعه 724 ألف دينار بحريني لنفس الفترة من السنة الماضية.

ومن جهة أخرى، بلغت خسارة صافي الدخل من الاستثمار للربع الأول من السنة 10 آلاف دينار بحريني مقارنةً بأرباح صافية بلغت 1.57 مليون دينار بحريني لنفس الفترة من السنة الماضية ، و ذلك نتيجة لتأثر أداء المحفظة الاستثمارية التابعة للبنك بأداء الأسواق العالمية و الإقليمية و التي شهدت تراجع حاد في الأداء خلال النصف الأول من الربع .

هذا وقد نمت الأصول تحت الإدارة لتصل إلى 335.16 مليون دينار بحريني (889.02 مليون دولار أمريكي) من 332.34 مليون دينار بحريني (881.54 مليون دولار أمريكي) كما في نهاية السنة السابقة، مما يعكس مدى ثقة العملاء بقدرة سيكو على التفوق في الأداء باختلاف ظروف السوق . وفي المقابل، شهدت الأصول المحتفظ بها لدى شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية ش.م.ب. (مقفلة) التابعة والمملوكة بالكامل لسيكو – تراجعاً بسيطاً لتصل إلى 1.65 مليار دينار بحريني (4.38 مليار دولار أمريكي) من 1.70 مليار دينار بحريني (4.5 مليار دولار أمريكي) كما في نهاية السنة السابقة.

سجلت الأرصدة الإجمالية في الميزانية العمومية في 31 مارس 2016 مبلغ 111.35 مليون دينار بحريني مقابل 112.77 مليون دينار بحريني كما في نهاية العام 2015. كما واصل البنك المحافظة على قاعدة رأس مال قوية ، حيث بلغ إجمالي حقوق المساهمين في نهاية الفترة 55.73 مليون دينار بحريني مقابل 58.44 مليون دينار بحريني في نهاية 2015، ويعزى هذا الانخفاض في حقوق ملكية المساهمين بشكل رئيسي إلى توزيعات الأرباح النقدية عن السنة المنتهية في ديسمبر 2015. كما اعتمدت سيكو استراتيجية استثمارية احترازية وخضعت استثماراتها في بعض فئات الأصول والمناطق الجغرافية، حيث انخفض إجمالي قيمة الأوراق المالية المتاحة للبيع إلى 25.15 مليون دينار بحريني في نهاية الربع الأول من سنة 2016، مقارنة مع 30.24 مليون دينار بحريني في نهاية سنة 2015، بينما بلغت الاستثمارات بالقيمة العادلة من خلال الربح أو الخسارة 9.72 مليون دينار بحريني مقارنة مع 14.26 مليون دينار بحريني في نهاية سنة 2015.

وتعليقاً على هذه النتائج، فقد صرح الشيخ عبدالله بن خليفة آل خليفة، رئيس مجلس إدارة سيكو قائلاً : "بالرغم من التحديات الصعبة التي شهدتها فترة بداية العام، تمكنت سيكو من الحفاظ على أرباحها التشغيلية للربع الأول لسنة 2016، حيث أظهرت قطاعات الأعمال المعتمدة على الرسوم قدرة عالية على مواجهة تراجع أداء أسواق المال الإقليمية خلال السنة. ومع استمرار انتعاش أسعار النفط وتعافي الأسواق منذ منتصف فبراير، فإن نظرتنا المستقبلية لا تزال حذرة في المدى القصير إلى المتوسط."

كما وضحت السيدة نجلاء محمد الشيراوي الرئيس التنفيذي لسيكو النتائج المالية التي حققها البنك في الربع الأول من العام قائلة: "لقد شهد الربع الأول أوضاعاً متقلبة في السوق، أسفرت عن فرض ضغوط على السيولة، إلى جانب التقلبات الحادة في أسعار النفط، واستمرار الوضع الضبابي بشأن السياسات النقدية في أسواق الدول المتقدمة بالإضافة إلى تراجع رغبة المستثمرين لتحمل المزيد من المخاطر مما أثر على أسعار الأصول. و لكن على الرغم من ذلك، استمر البنك في المحافظة على رأس المال وتقنين التكاليف مع الالتزام بالسياسة المنضبطة في ادارة المخاطر، بالإضافة إلى خصم مخصصات لأضحلال قيمة الاستثمارات المتاحة للبيع و التي تركزت في بعض الأسهم الخليجية ، مما أدى إلى تعرض البنك لخسارة بسيطة في الربع الأول. "

وأضافت الشيراوي: "لقد استفادت قطاعات الأعمال من العوامل المستجدة في الأسواق والتي خلقت مزيد من الفرص الاستثمارية لعملاء البنك. وتأكيداً على ذلك، فقد كان تأثير إيرادات الوساطة محدوداً مقارنة مع الانخفاض الحاد في قيم التداول في الأسواق الخليجية في الربع الأول بنسبة 35% مقارنةً بالسنة السابقة، بينما حافظت الأصول تحت الإدارة على وتيرة نموها خلال الفترة، وشهدت دائرة تمويل المؤسسات بشكل خاص نمواً في أعمالها، واشتملت الصفقات الرئيسية التي قامت بتنفيذها على إدارة الاكتتاب في إصدار السندات المستديمة من قبل بنك البحرين والكويت، وطرح تبادل أسهم مجموعة فنادق الخليج على مساهمي شركة البحرين للسياحة."

نبذة عن شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو):

تعد شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والأخذة بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة منتقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاولة أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البَحْرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مُفقلة. ولسيكو شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل، هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية و الإستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس، مدير العلاقات العامة
شركة الأوراق المالية و الاستتثمار (سيكو)
هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

بريد إلكتروني: nadeen.oweis@sicobahrain.com